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Zápis z jednání Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví                                
konaného dne 27. 4. 2023 od 17:00 do 19:00 hodin                                                                                        
v zasedací místnosti radnice v Mnichově Hradišti. 

 
Upozornění: 

Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise kulturní a 
komise cestovního ruchu, členy obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání 
by neměly být zveřejněny před konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

 

Přítomni: Jana Dumková, Alena Hejlová, Jana Jedličková, Petr Krejčí, Pavel Mach, Dominik Malý, Jan Nohýnek, 
Petra Pilbauerová, Miroslava Rydvalová, Aleš Rychlý, Pavel Sosnovec 

 
Nedostavili se: Martina Bachová, Tomáš Trkola 

 
PROGRAM: 
 
1. Zahájení  
2. Představení hosta – PhDr. Šárka Kovaříková, vedoucí správy památkového objektu (kastelán) státní zámek 

Mnichovo Hradiště 
3. Představení klíčových akcí a aktivit jednotlivých organizací 
4. Přehled stavu připravovaných a realizovaných investičních akcí města v oblasti kultury, památek a 

cestovního ruchu 
5. Témata od členů komise a veřejnosti 

• Náměstí – obsah a umístění panelu  

• Židovský hřbitov – vedení cyklotrasy 

• Stolpersteine (Kameny zmizelých)  

5. Různé 
 

 
 

1. Zahájení 
Předseda komise přivítal přítomné členky a členy komisí. 

 
2. Představení hosta 
Na komisi přijala pozvání PhDr. Šárka Kovaříková, nová kastelánka zámku Mnichovo Hradiště. Členové komise 
projevili zájem o její členství v komisi, paní kastelánka má o členství také zájem – viz usnesení komise č. 1.  

 
3. Představení klíčových akcí a aktivit jednotlivých organizací 

 

• Klub MH – D. Malý informoval o aktuálním stavu přípravy oslavy výročí LIAZ a o zajištění jejího financování. 

• Město – A. Rychlý informoval o přípravě pietního aktu 8. 5., který proběhne v již tradičním rozsahu.  
• Klub dětí a mládeže – P. Pilbauerová informovala o akci Stavění máje 30. 4. od 16:30. Dobrovolníci na 

hlídání májky jsou vítáni. 

• Muzeum – J. Dumková představila akce muzea – nejbližší akce 29. 4. výlet (ve spolupráci s KČT), byla 

zahájena výstava řemesel, začíná školní program (nahlášeno ca 1 500 žáků), 6. 5. se bude konat řemeslný 

workshop, probíhá příprava na oslavu výročí LIAZ a na další naplánované akce.  

• Farnost – P. Mach představil akce farnosti – 2. 6. Noc kostelů – bude otevřeno 17 kostelů, v létě pouť; pro 

akce byla zpřístupněna kočárovna – v případě zájmu je třeba rezervace alespoň půl roku dopředu. 

• Zámek – rozpočet na akce je omezený; proběhne Hradozámecká noc,13. 5. koncert Mnichovohradišťská 

Jarní písnička, během prázdnin Za pověstmi Českého ráje a Pojizeří (dětské prohlídky a loutková 

představení). 

• DPS Zvonky – Mnichovohradišťská Jarní písnička – na 1. a 2. koncertu se sešlo ca 400 dětí, 3. koncert 

bude 13. 5. – smíšené pěvecké sbory 

• Žijeme pro Hradiště – připravuje se tradiční Rodinný den  

• Gymnázium MH – oslava výročí (9. 6. v kině promítání fotek, 10. 6. akce na gymnáziu) 

• TJ Sokol – připravuje se rekonstrukce fasády, byl zpracován 3D model 
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3. Přehled stavu připravovaných a realizovaných investičních akcí města v oblasti kultury, památek a cestovního 
ruchu 

• M. Kulíková informovala o výstavbách lávek přes Jizeru a přes dálnici a o návaznostech na stávající či 
budoucí infrastrukturu. Více k tomuto témata a ke stavu přípravy Greenway Jizera je v příloze zápisu.  

• A. Rychlý informoval o hrobce Švermovy rodiny – byly dokončeny informační tabule uvnitř a před hrobkou. 

• A Rychlý informoval, že zastupitelstvo města schválilo vznik nové příspěvkové organizace města, pod 
kterou bude převeden ZUŠ Mnichovo Hradiště (nyní je zřizovatelem Středočeský kraj).  
 

4. Témata od členů komise a veřejnosti 
 

• Náměstí – obsah a umístění panelu (J. Nohýnek) – umístění panelu bude řešeno v rámci přípravy projektu 
„Orientační systém města s drobnou infrastrukturou pro turisty“, který připravujeme do IROP. Město 
zorganizuje schůzku, během které s projektantem projdeme navrženou trasu naučné stezky a domluvíme 
se na detailech. Návrh termínu schůzky bude zaslán emailem.  

• Židovský hřbitov (J. Jedličková) – přes hřbitov je vedena cyklostrasa v mapách značená CMH – vzhledem 
k pietě místa to není vhodné. Z diskuze vyplynulo, že komise navrhuje upravit vedení cyklotrasy (v terénu 
její značení již není obnovováno, zůstává ale na portálu mapy.cz) – viz usnesení komise č. 2. Zároveň 
komise doporučuje umístění dochovaných náhrobků v prostorách hřbitova – viz usnesení komise č. 3. 

• Stolpersteine (Kameny zmizelých) (J. Dumková) – umístění diskutováno již v předchozí komisi. Muzeum 
zjistí možnosti zapojení se do projektu, prověří spolupráci s J. Altmanem. Město následně prověří možnosti 
financování. 

• Cesta z Přestavlk do Dneboha – dotaz na doštěrkování a umístění mobiliáře, M. Kulíková prověří a pošle 
info emailem. 

• Poesiomat (podnět předán J. Marešem) – podnět občana na umístění poesiomatu (https://poesiomat.cz/) 
v Mnichově Hradišti – bylo již dříve v komisi řešeno, komise souhlasí – viz usnesení komise č. 4, 
v případě realizace je třeba zvolit vhodné místo.  

• Cestovní ruch (P. Krejčí) – dotaz ohledně toho, jakým způsobem město rozvíjí a podporuje cestovní ruch. 
Info od M. Kulíková ohledně potenciálu cyklostezek a potřebné aktivity podnikatelských subjektů. Následně 
diskuze s tím, že s ohledem na čas se tomuto tématu můžeme věnovat během příštího jednání komise.  

• M. Kulíková vyzvala zúčastněné zástupce organizací, aby využívali komunikační kanály města pro 
propagaci svých akcí a aktivit. Info a kontakty budou zaslány emailem.  

• M. Kulíková informovala o reakci RM na usnesení komise konané 9. 2. – bylo řešeno usnesení 2. a 3., 
částečně 4. a 5. a 7. a 8. K usnesením 6 a 9 nemáme zpětnou vazbu.  
 

5. Plán činnosti komise 

• Další setkání komise se bude konat 21. 9. 2023 od 17 hodin.  
 

Přílohy  
 
Příloha k informacím o lávkách přes dálnici a přes Jizeru (včetně informací o Greenway Jizera) – zpracoval O. 
Šindelář. 

 
Lávka přes D10 a návaznosti: 

• probíhající investice s dokončením do 11/2023, info o investici zde: 
https://www.mnhradiste.cz/radnice/investice-a-projekty/pripravovane/lavka-pres-dalnici-d10-mnichovo-
hradiste  

• aktuální návaznost od lávky na MH – https://mapy.cz/s/canedasomu – řeší se oprava/zpevnění cesty od 
Mahle, pod silnicí II/268 (alternativně bude možné přejít II/268 alejí, ale nevíme, jestli se nám podaří 
prosadit nějaké zklidňující opatření s Dopravním inspektorátem PČR a KSÚS) 

• výhledová návaznost na MH – řešení překonání žel. tratě (pravděpodobně na konci kaštanky u Vendo 
parku) – dlouhodobý záměr k projednání s ČD a SŽDC 

• aktuální návaznost od lávky na Dobrou Vodu (Lhotice) - https://mapy.cz/s/gemusecamu a 
https://mapy.cz/s/lazadovoba 

• výhledová návaznost do Bosně a Českého ráje – vybudování pěšiny/cyklotrasy na Boseň a dále na 
Kněžmost/Český ráj (možností je více, viz tato mapka, popř. i podél krajské silnice), diskuze s majiteli a 
hospodáři na pozemcích – koncern Horsch, obec Boseň apod. 

• značení cyklotras – zatím zde není plánováno, je možná aktualizace cyklo okruhu podél MH (diskuze 
s KČT) nebo vlastní značení 

https://www.mnhradiste.cz/radnice/investice-a-projekty/pripravovane/lavka-pres-dalnici-d10-mnichovo-hradiste
https://www.mnhradiste.cz/radnice/investice-a-projekty/pripravovane/lavka-pres-dalnici-d10-mnichovo-hradiste
https://mapy.cz/s/canedasomu
https://mapy.cz/s/gemusecamu
https://mapy.cz/s/lazadovoba
https://www.mnhradiste.cz/data/soubory/2023/mozna-propojeni-mh-bosen.JPG
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• značení pěších tras – možnost využití značení pro pěšiny okolo Hradiště (hnědé směrovky), popř. 
výhledově turistické značky KČT 

 
Lávka přes Jizeru u Kofoly: 

• probíhající investice s dokončením do 11/2023, info o investici zde: 
https://www.mnhradiste.cz/radnice/investice-a-projekty/v-realizaci/lavka-u-cerne-silnice-pres-jizeru 

• aktuální návaznost od lávky na GW Jizera – https://mapy.cz/s/rapuzajomo - v podstatě se na stávající trasy 
napojuje, přeznačení by mělo proběhnout se spuštěním provozu (otázka napojení/značení/propagace 
cyklotrasy na klášterskou silnici od kamenného mostu – až po skončení objížďky?) 

• výhledová návaznost – stávající napojení by mělo by být shodné s napojením na budoucí cyklostezku GW 
Jizera (zde GW Jizera není možné vést blíže k řece hlavně z důvodů majetkových poměrů) 

 
Cyklostezka Greenway Jizera: 

• návrh vedení cyklostezky ze zpracované studie proveditelnosti (viz mapa trasy) – řada úseků na katastrech 
MH je ale problematická, řeší se změny z důvodu majetkových poměrů, ochrany ŽP, technické 
proveditelnosti: 

o úsek ve svahu mezi Mohelnicí a Pachouní – složitý terén a ochrana lesní půdy, zde je řešením užší 
profil a možná nezpevněný povrch 

o úsek přes Vostrov – majetkové poměry, ochrana přírody – pravděpodobně bude muset být vedeno 
na druhém břehu (visutá lávka) 

o úsek od Haškovského Jezu po most k pískovně Veselá – zde se řeší majetkové poměry i 
požadavky Povodí – vedení cyklostezky bude odlišné (viz odkaz níže) 

• město s investorem Industrial park má vypracovanou studii (ke stažení) a aktuálně zadalo Dokumentaci pro 
společné povolení (DUSP) na úsek okolo bývalého areálu LIAZ a náhonu od Haškovského jezu po most 
k pískovně Veselá 

• Středočeský kraj spolu s KSÚS připravuje zadání pro DUSP na cyklostezku Greenway Jizera – nejspíše se 
bude řešit etapově, prioritní etapou by mohl být úsek pískovna Veselá-Bakov (zde máme předběžný příslib 
firmy Horsch s výměnou velké části pozemků) 

 
Komise přijala tato usnesení: 
 

1. Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví navrhuje radě města jmenovat členkou Komise pro 
kulturu, cestovní ruch a letopisectví PhDr. Šárku Kovaříkovou.  

 

2. Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví doporučuje radě města zažádat o změnu vedení 
cyklotrasy MH na portále mapy.cz, tak aby nevedla přes území židovského hřbitova. 
 

3. Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví doporučuje radě města doplnit projekt rekonstrukce 
židovského hřbitova o dochované náhrobky a umístit je v prostorách hřbitova. 
  

4. Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví souhlasí s myšlenkou umístit v Mnichově Hradišti 
Poesiomat. 

 
 

 
 
 
Zapsala: Martina Kulíková, 27. 4. 2023 
Rozesláno: 24. 5. 2023 
 
Obdrží dle e-mailového rozdělovníku: 
členové Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví a odbor Kanceláře vedoucího úřadu. 

https://www.mnhradiste.cz/radnice/investice-a-projekty/v-realizaci/lavka-u-cerne-silnice-pres-jizeru
https://mapy.cz/s/rapuzajomo
https://www.mnhradiste.cz/data/soubory/2023/gwj-trasa-pro-dur-v2-zm.jpg
https://www.mnhradiste.cz/data/soubory/2023/gwj-usek-u-liaz-04-situace.pdf

